
 

   

 

 
 
Referat af bestyrelsesmøde i Røde Kors Silkeborg 22. november 2023 
 
Dagsorden  

 
1. Godkendelse af referat  
2. Samaritterne i Silkeborg - gæst Helle Kjøge 
3. Status på arbejdsgruppe om Røde Kors-hus 
4. Status på frivilligpleje 

5. Venskabsprojekt 2024 
6. Status på Café Venskab 
7. Eventuelt 
8. Forslag til næste møde: 10. januar 2024 

 
I mødet deltog Henrik Kærsvang, Sanne Pabst, Vagn Høst, Maria Kyvsgaard og Lone Rosen (ref.). 
Desuden Fatima fra Ungdommens Røde Kors og Helle Kjøge fra samaritterne. 
 
Ad 1) Godkendelse af referat fra mødet 25. oktober 2023 
Referatet blev godkendt. 
 
Ad 2) Samaritterne i Silkeborg 
Helle Kjøge fortalte om hendes hverv som aktivitetsleder for samaritterne og om, hvad der ligger i 
samaritternes arbejde, herunder de forskellige funktioner og titler. 
 
Der er en fælles Skanderborg-Silkeborg-afdeling med organisatorisk forankring i Skanderborg og en 
stor geografisk bredde. Trods forankringen i Skanderborg har afdelingen flest aktiviteter i Silkeborg-
området. Afdelingen har selvstændig økonomifunktion, der revideres af eksterne i stedet for at afregne 
over for en Røde Kors-kasserer. Den hænger dog økonomisk sammen med Skanderborg-afdelingen. 
 
Der blev drøftet samarbejdsmuligheder: Silkeborg Røde Kors kan blive en del af den nuværende 
Skanderborg-Silkeborg-afdeling, uden at det har indflydelse på økonomien i Silkeborg Røde Kors. 
 
Hvis Silkeborg skal starte sin egen afdeling, skal korpslægen godkende det, og det tager pga. 
uddannelseskravet to år, før afdelingen kan fungere i praksis. I stedet kan Silkeborg-afdelingen deltage 
i Skanderborg-Silkeborg-afdelingens aktiviteter, herunder uddannelsen til samarit. Det blev aftalt, at 
Maria Kyvsgaard og en mere fra Silkeborg i første omgang tager samarit-uddannelsen. 
 
Ad 3) Status på arbejdsgruppe om Røde Kors-hus 
Arbejdsgruppen har set på en lokation, som der dog ikke er busforbindelse til, så den er ikke aktuel 
længere. Andre forslag er i spil, men ingen er oplagte. Vi arbejder videre.  
 
Ad 4) Status på frivilligpleje 
Vi har gennem nogen tid talt om kompetenceudvikling med aktivitetslederne, og det ser ud til, at flere 
afdelinger er interesseret i emnet. Bekymrende at der er så mange psykisk sårbare, og det kræver, at vi 
er uddannet i, hvordan man håndterer dem. Frivilliggruppen har møde 27/11, hvor de samler op på 
emnet. 
 
Ad 5) Venskabsprojekt 2024 
Vi besluttede at støtte sundhedsklinikken i Kbh med 20.000 kr.  
 
Ad 6) Status på Café Venskab 
Der har været meget stor interesse for at blive frivillig i Café Venskab, som er et tilbud for ensomme 30-
60-årige. 
 
Ad 7) Eventuelt 



 

   

 

Der er indhentet et tilbud på reparation af markisen på butikken, som personalet synes, er for dyrt. Vi 
opfordrer dem til at indhente et ekstra tilbud. 
 
Maria orienterede om formandskabsmødet, som hun havde deltaget i for nylig. 
 
Ad 8) Næste møde er 13/12, hvor vi spiser julefrokost. Første møde i 2024 er 10. januar. 
 
 


